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     Protokół Nr XXXV/21 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego   

VI kadencji 
odbytej w dniu 28 maja 2021 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 

Punkt 1  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 09:10 i przywitała 
serdecznie Panie i Panów Radnych, Zarząd Powiatu oraz wszystkich gości przybyłych 
na sesję.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 

że w sesji uczestniczy 16 Radnych (13 Radnych obecnych na sali narad, 3 Radnych  
w trybie zdalnym), tym samym Rada Powiatu jest umocowana do podjęcia 
prawomocnych uchwał.  

Nieobecna Radna G. Buczek.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady Powiatu zakomunikowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady sesji Rady Powiatu 
Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 
Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu.  

 

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Punkt 2 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformował, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad XXXV sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 
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Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

 Nikt z Radnych zmian do porządku obrad nie wniósł. 
 
Obowiązujący porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji odbytej w dniu 23.04.2021 r. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
– druk nr 1854. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Trybuna obywatelska. 

7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między sesjami. 

8. Raport o stanie powiatu za 2020 r. : 

a) raport o stanie powiatu za 2020 r. – druk nr 1816, 
b) debata nad raportem, 
c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Drawskiego 

wotum zaufania – druk nr 1829. 
9. Sprawozdanie z realizacji budżetu Powiatu Drawskiego za 2020 rok : 

a) sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za rok 2020 – druk nr 1743; 

b) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Szczecinie w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd 
Powiatu Drawskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 
– druk nr 1846; 

c) sprawozdanie finansowe Powiatu Drawskiego sporządzone na dzień  
31.12.2020 r.; 

d) opinia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju na temat sprawozdania 
finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego  
za 2020 r.; 

e) uchwała oraz wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Powiatu o udzielenie 
absolutorium Zarządowi Powiatu – druk nr   1810 i 1811; 

f) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Szczecinie w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu Drawskiego w sprawie absolutorium – druk nr 1847;  

g) stanowisko Klubów Radnych; 
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h) dyskusja nad sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Powiatu Drawskiego za 2020 r.; 

i) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za 2020 r. – druk nr 1815, 

j) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2020 – druk nr 1819. 

10. Sprawozdanie z oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2020 – druk nr 1813. 

11. Sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej w Darskowie – druk nr 
1823. 

12. Sprawozdanie z realizacji „Rocznego programu współpracy Powiatu Drawskiego  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego” za rok 2020 – druk nr 1836. 

13. Ocena przygotowania do sezonu turystycznego pod względem bezpieczeństwa 
publicznego – druk nr 1837, 1838, 1839. 

14. Podjęcie uchwał w sprawie : 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad nadawania tytułu „Zasłużony dla 
Powiatu Drawskiego” – druk nr 1824; 

b) o zmianie uchwały Nr XXVIII/193/2020 Rady Powiatu Drawskiego 
 z dnia 27 listopada 2020 r. w sprawie wysokości opłat za usunięcie 
pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu strzeżonym na 2021 rok – 
druk nr 1848; 

c) zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2021 – druk nr 1834; 
d) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2021 – 2036 – druk 1853. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

16. Komunikaty i sprawy różne.  

17. Zakończenie sesji.  2aja 2 

 

 
Punkt 3 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Powiatu 
Drawskiego odbytej w dniu 23.04.2021 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do przyjęcia 
protokołu z XXXIV sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 23.04.2021 r.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu. Radni otrzymali protokół również w wersji 
elektronicznej.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z XXXIV sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 23.04.2021 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z XXXIV sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 23.04.2021 r. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z XXXIV sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
23.04.2021 r.  
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
Punkt 4 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac Zarządu 
Powiatu w okresie między sesjami. 
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali 
sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami w materiałach 
na sesję.  
 

Na sesję Rady Powiatu dołączyła Radna G. Buczek w trybie zdalnym.  Stan 
Rady wynosi 17 Radnych . 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę 

Stanisława Cybulę. 
 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że każdy z Radnych otrzymał 

sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. Jeżeli są pytania to bardzo proszę.  
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Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do Pana 

Starosty.  
 
Głos zabrał Radny K. Korczyński, który zapytał jakie było uzasadnienie 

wycofania wniosku o wprowadzenie nowego regulaminu w sprawie stypendiów 
sportowych.  

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że na posiedzeniach Komisji 

pojawiła się lawina zapytań, które przerodziły się w wątpliwości, których było bardzo 
dużo. Dlatego po dyskusjach doszliśmy do wniosku, żeby uwzględnić wnioski Radnych, 
organizacji, stowarzyszeń pozarządowych i zastanowić się nad formą.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do Pana 

Starosty.  
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 

Punkt 5 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski 
i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelację? 

Głos zabrała Radna G. Polak, która podziękowała dla Zarządu, dla Pana 
Dyrektora Z. Kota za przeprowadzenie całej procedury w sprawie drogi Łysinin – 
Ostroróg w Gminie Czaplinek. Odzew społeczności sołeckiej jest bardzo pozytywny.  

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 

interpelacje, wnioski lub zapytania?  
 
Nikt z Radnych więcej interpelacji, wniosków i zapytań nie zgłaszał. 
 
 



6 
 

 
 

Punkt 6 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest trybuna obywatelska. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że w związku z obecną sytuacją 
panującą w kraju w punkcie trybuna obywatelska nie zabierze głosu żaden  
z mieszkańców.  

 

Punkt 7 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między sesjami.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Genowefę Polak  
– Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie 
sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 
 

Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki 
 i Rozwoju, która powiedziała, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju spotkała się 
dwa razy, na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Stałych w dniu 19 maja 2021 
r. oraz na posiedzeniu Komisji w dniu 24 maja 2021 r.  W obydwu posiedzeniach 
uczestniczyli wszyscy członkowie Komisji.  W związku z dokonana analizą i odbytą 
dyskusją na temat raportu o stanie Powiatu i wykonaniem budżetu za rok 2020,  
członkowie Komisji Budżetu po dodatkowych wyjaśnieniach Pani Joanny 
Andrykowskiej- Skarbnika Powiatu pozytywnie zaopiniowali sprawozdanie  
z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2020 stosunkiem głosów: 7 głosów 
„za”, 1 głos „przeciw”. Członkowie Komisji przeanalizowali i pozytywnie zaopiniowali 
sprawozdanie z realizacji „Rocznego programu współpracy Powiatu Drawskiego  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego” za rok 2020 oraz projekty uchwał na dzisiejszą sesję. Członkowie Komisji 
dyskutowali nad projektem uchwały zmieniającym uchwałę w sprawie zasad nadawania 
tytułu „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego” . Radna B. Głowacka złożyła wniosek 
formalny dotyczący wycofania projektu uchwały z porządku obrad sesji, jednak 
wniosek ten nie został przegłosowany (2 „za”, 4 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”. 
Został również złożony wniosek przez Radnego C. Turczyka dotyczący wprowadzenia 
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zapisu mówiącego o odebraniu tytułu „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego”, wniosek 
uzyskał pozytywną opinię przy 3 głosach „za”, braku przeciwnych i 4 „wstrzymujących 
się”. Ustalono,, że wniosek Radnego będzie analizowany na posiedzeniu wspólnym 
wszystkich Komisji Stałych. Projekt uchwały uzyskał pozytywną oponie członków 
Komisji. Wszystkie uchwały budżetowe otrzymały pozytywną opinię.  

 
 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę i przedstawienie sprawozdania z działalności 
Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan H. Szreta, który 
powiedział, że Komisja Rewizyjna spotkała się dwa razy . W dniu  30 kwietnia 
rozpatrywano i poddano analizie sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za 2020 r. Sprawozdanie referowała i wyjaśnień udzielała zaproszona na 
posiedzenie Komisji Pani Skarbnik Joanna Andrykowska, celem posiedzenia była 
również analiza bilansu Powiatu Drawskiego, zapoznanie się z uchwałą RIO w sprawie 
wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 
2020, podjęcie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie 
absolutorium dla Zarządu Powiatu Drawskiego za 2020 rok, następnie wystąpienie do 
Rady Powiatu Drawskiego z wnioskiem o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu 
Drawskiego z tytułu wykonania budżetu za rok 2020. Drugie posiedzenie Komisji 
Rewizyjnej odbyło się w dniu 19 maja, było to posiedzenie wspólne wszystkich Komisji 
Stałych Rady Powiatu. Na posiedzeniu tym członkowie Komisji Rewizyjnej 
szczegółowo analizowali raport o stanie Powiatu za rok 2020, wyjaśnień udzielali Pani 
Sekretarz oraz Pan Starosta, Wicestarosta i etatowy członek Zarządu. Wszystkie 
materiały na sesję zostały pozytywnie zaopiniowane na dzisiejszą sesję.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą 

Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – Panią Barbarę Głowacką i złożenie 
sprawozdania.  
 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – 
Pani B. Głowacka, która powiedziała, że Komisja obradowała na dwóch posiedzeniach 
w dniu 19 maja na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Stałych, gdzie omówiono 
raport o stanie Powiatu za rok 2020 i sprawozdanie z realizacji budżetu Powiatu 
Drawskiego za rok 2020. Drugie posiedzenie odbyło się w dniu 25 maja, gdzie 
omawiano ocenę przygotowania do sezonu turystycznego pod względem 
bezpieczeństwa, w tym w szczególności wykaz kąpielisk w gminie Drawsko Pom., 
Czaplinek i Kalisz Pom., sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej  
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w Darskowie za 2020 r., w tym problemy organizacyjne, opiekuńcze, modernizacja 
 i remont w DPS i proponowane rozwiązania, sprawozdanie z realizacji „Rocznego 
programu współpracy Powiatu Drawskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego” oraz współpracy  
z przedsiębiorcami za rok 2020, sprawozdanie z oceny zasobów pomocy społecznej za 
rok 2020 oraz omówiono projekt uchwały w sprawie zasad nadawania tytułu „Zasłużony 
dla Powiatu Drawskiego” . W sprawach bieżących omówiono problemy z biogazownią 
w Darskowie oraz ustalono termin spotkania Radnych z Naczelnikiem Regionalnego 
Oddziału Monitoringu Środowiska.   

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Oświaty Romualda Kurzątkowskiego i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Romuald Kurzątkowski - Przewodniczący Komisji Oświaty, który 
powiedział, że Komisja Oświaty odbyła dwa posiedzenia między sesjami. Dnia  
10 maja 2021 r. odbyło się posiedzenie Komisji w sprawie opracowania założeń do 
projektu uchwały w sprawie lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych 
dzieci i młodzieży z terenu powiatu drawskiego. Drugie posiedzenie miało miejsce  
w dniu 19 maja 2021 r., gdzie członkowie Komisji opiniowali raport o stanie Powiatu 
Drawskiego za rok 2020 oraz sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego 
za rok 2020. Został tez zmieniony plan pracy Komisji Oświaty- posiedzenie wyjazdowe 
do MOW w Trzcińcu z marca zostało przełożone na czerwiec 2021 r.  
 
Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marka Banaszka i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami. 

Głos zabrał Marek Banaszek - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji, który powiedział, że Komisja Skarg Wniosków i Petycji w okresie między 
sesyjnym nie odbyła żadnego posiedzenia. Członkowie Komisji brali udział we 
wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji Stałych w dniu 19 maja 2021 r.  

   

        Punkt 8 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest raport o stanie powiatu za 2020 rok. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę 

Drawskiego Stanisława Cybulę. 
 

Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że jest to już trzeci raport 
i zawiera on wszystkie postulaty, wnioski i uwagi, które zgłaszali Radni. Raport został 
opracowany przez Panią Sekretarz. Informacje do raportu szykowali wszyscy 
naczelnicy wydziałów Starostwa oraz kierownicy jednostek organizacyjnych Powiatu. 
Ze względu  na pandemię koronawirusa zostały wytypowane te jednostki i wydziały, 
które są najbardziej narażone na przenoszenie się koronawirusa. Starosta S. Cybula 
omówił szczegółowo działania, które podejmował Powiat w ramach walki 
 z koronawirusem.  

  
Treść raportu o stanie powiatu stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła debatę nad raportem o stanie Powiatu 
 i poprosiła Radnych o zabieranie głosu w tym temacie. Jednocześnie Przewodnicząca 
Rady Powiatu poinformowała, że nikt z mieszkańców nie zgłosił chęci wzięcia udziału 
w debacie nad raportem.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu podziękowała Zarządowi Powiatu, Pani 

Sekretarz, naczelnikom i Kierownikom jednostek organizacyjnych powiatu za 
przygotowanie raportu o stanie Powiatu za rok 2020.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos  

 w debacie? 

Głos zabrał Radny K. Korczyński, który w nawiązaniu do raportu wspomniał  
o zabezpieczeniu medycznym naszego szpitala. Radny powiedział, że dwukrotnie był 
pacjentem tego szpitala i z pełnym uznaniem i wdzięcznością wyraził swój szacunek dla 
trudu i pracy całego personelu w okresie pandemii. Radny K. Korczyński bardzo 
serdecznie podziękował oddziałowi ortopedycznemu, kierowanemu przez dr Dydyka 
oraz operującemu dr Bednarzowi, dr Dzik, dr Jackowskiemu oraz całemu personelowi 
pielęgniarskiemu za wspaniała opiekę i trud.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zabrał głosu. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu przytoczyła najważniejsze punkty raportu o stanie 
Powiatu za rok 2020, serdecznie podziękowała Pani Sekretarz za pracę i opracowanie 
raportu o stanie Powiatu Drawskiego za rok 2020, jak również podziękowała 
pracownikom i kierownikom jednostek.  

 
Głos zabrała Radna B. Głowacka, która podziękowała Pani Sekretarz za takie 

opracowanie raportu, który jest bardzo obszerny, ale zarazem przejrzysty i dostępny dla 
mieszkańców Powiatu.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
Drawskiego wotum zaufania.  

  
Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  1 głosie „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXXV/230/2021 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
Drawskiego wotum zaufania.  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 
Punkt 9 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie  
z realizacji budżetu Powiatu Drawskiego za 2020 rok. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Joannę 

Andrykowską - Skarbnika Powiatu i przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu 
Powiatu za rok 2020 r.  

Głos zabrała J. Andrykowska – Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że 
sprawozdanie z realizacji budżetu Powiatu Drawskiego za 2020 rok zostało 
przedstawione i omówione na Komisjach, sprawozdanie zamyka się kwotami: 
Planowane dochody budżetowe w kwocie 111.221.237,73 zł, wykonano w kwocie 
108.603.251,35 zł, co stanowi 97,65 % planu w tym: 
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- planowane dochody majątkowe w kwocie 14.959.856,92 zł, wykonano w kwocie 
16.244.105,56 zł, co stanowi 108,58 % planu 
- planowane dochody bieżące w kwocie 96.261.380,81 zł, wykonano w kwocie 
92.359.145,79 zł , co stanowi 95,95 % 
Planowane wydatki budżetowe w kwocie 119.323.412,39 zł, zrealizowano w kwocie 
106.963.787,37 zł, co stanowi 89,62 % planu, w tym: 
-planowane wydatki majątkowe w kwocie 24.547.428,28 zł zrealizowano w kwocie 
17.548.765,04 zł, co stanowi 71,49 % planu, 
-planowane wydatki bieżące w kwocie 94.775.984,11 zł zrealizowano w kwocie 
89.388.022,33 zł, co stanowi 94,32 % planu, 
Budżet 2020 r. przy planowanym deficycie budżetu w kwocie 8.102.174,66 zł zamknął 
się nadwyżką tj, większymi dochodami od zrealizowanych wydatków w wysokości 
kwoty 1.666.463,98 zł 
Przychody budżetu wyniosły 11.038.817,01 zł, w tym wolne środki  
w wysokości 6.038.817,01 zł i emisja obligacji 5.000.000 zł. 
Rozchody budżetu (spłata kredytu) wyniosły 1.300.000,00 zł. 

 
 
Treść omówionego sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2020 stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała uchwałę nr XXIII.137.Z.2021 Składu 
Orzekającego RIO w Szczecinie z dnia 16 kwietnia 2021 r. w sprawie wyrażenia opinii 
o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Drawskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Powiatu Drawskiego za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.   

 
Treść odczytanej uchwały Nr XXIII.137.Z.2021 Składu Orzekającego RIO 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu.   
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Joannę 

Andrykowską - Skarbnika Powiatu i przedstawienie sprawozdania finansowego 
Powiatu Drawskiego sporządzonego na dzień 31.12.2020 r.  

 
Głos zabrała J. Andrykowska – Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że 

sprawozdanie finansowe (bilans) zostało przedstawione na Komisjach, jest to bilans 
Powiatu Drawskiego sporządzony na dzień 31.12.2020 r., jak również bilans jednostki 
budżetowej samorządowego zakładu budżetowego, rachunek zysków i strat wariant 
porównawczy, zestawienie zmian w funduszu jednostki oraz informacja dodatkowa do 
bilansu i dane uzupełniające. Bilans przedstawia odzwierciedlenie wykonania budżetu, 
które zostały omówione na Komisjach.  
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Treść omówionego sprawozdania finansowego Powiatu Drawskiego stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do Pani 
Skarbnik?  

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Przewodniczącą Komisji Budżetu, 

Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie opinii Komisji na temat sprawozdania 
finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu za 2020 rok.  
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju  
G. Polak odczytała opinię na temat sprawozdania finansowego i sprawozdania  
z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za 2020 r. 

 
Treść odczytanej opinii Komisji Budżetu, Gospodarki i rozwoju stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej – Henryka Szretę i przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej do 
Rady Powiatu o udzielenie Zarządowi Powiatu Drawskiego absolutorium.  

 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Henryk Szreta, który odczytał 

Uchwałę Nr 1/2021 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Drawskiego z dnia  
30 kwietnia 2021 r. oraz wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Drawskiego z dnia  
30 kwietnia 2021 r. w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Drawskiego absolutorium 
 z tytułu wykonania budżetu za rok 2020. 

 
Treść odczytanej Uchwały Nr 1/2021 Komisji Rewizyjnej oraz wniosek 

Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Drawskiego 
absolutorium stanowi załącznik nr 13 i nr 14 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym uchwałę  

Nr XXX.165.Z.2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Szczecinie z dnia 12 maja 2021 r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu Drawskiego w sprawie absolutorium. 

Treść odczytanej uchwały Nr XXVIII.176.Z.2020 Składu Orzekającego RIO 
stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Przewodniczących Klubów Radnych  
o przedstawienie stanowiska. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Jacka 
Kozłowskiego – Przewodniczącego Klubu Radnych „Porozumienie Samorządowe”. 

 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski – Przewodniczący Klubu Radnych 

„Porozumienie Samorządowe”, który powiedział, że Klub Porozumienie Samorządowe 
zagłosuje „za” wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Zarządu 
Powiatu z tytułu wykonania budżetu w 2020 rok.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Henryka 
Szretę – Przewodniczącego Klubu Radnych „Porozumienie dla Powiatu”. 

 
Głos zabrał Radny H. Szreta – Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie 

dla Powiatu”, który powiedział, że Klub Radnych „Porozumienie dla Powiatu” 
pozytywnie opiniuje uchwałę o udzielenie absolutorium za wykonanie budżetu za rok 
2020.    

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Marcina 
Krężla – Przewodniczącego Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość”. 

 
Głos zabrał Radny M. Krężel – Przewodniczący Klubu Radnych „Prawo  

i Sprawiedliwość”, który powiedział, że Radni Klubu „Prawo i Sprawiedliwość” będą 
głosować indywidualnie.   

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że otwiera dyskusję nad 
sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu za 2020 r. 

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że cieszy się z tego, że  
w Powiecie sporo udało się zrobić dzięki wsparciu rządowemu i dobrze, że z tego 
wsparcia potrafimy korzystać, dzięki temu wykonanie budżetu przebiegło w taki 
sposób. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu zamknęła dyskusję nad sprawozdaniem 

finansowym i sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu za 2020 rok.   
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Skarbnik Powiatu Pani Joanna Andrykowska przedstawiła na jakiej podstawie 
prawnej przedłożona jest Radzie Powiatu  przedmiotowa uchwała.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za 2020 rok. 

 
Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
15 głosami „za” przy  
  1 głosie „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXXV/231/2021 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za 2020 r. 
 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2019. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym treść projektu uchwały  
i poinformowała, że Radni przystąpią do głosowania uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2019. 

 
Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  1 głosie „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXXV/232/2021 w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2019. 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Starosta Drawski S. Cybula podziękował wszystkim Radnym za współpracę  
w roku ubiegłym.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu serdecznie pogratulowała Panu Staroście 
 S. Cybuli oraz całemu Zarządowi za otrzymanie absolutorium i w imieniu Rady 
Powiatu wręczyła na ręce Pana Starosty kwiaty.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że w Siemczynie miał miejsce III 

Międzynarodowy Plener Artystyczny, obrazy z tego pleneru możemy dzisiaj podziwiać 
na sali narad. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 15 minut przerwy. 
 

Punkt 10 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie  
z porządkiem obrad Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest 
sprawozdanie z oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2020.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali materiał  
w wersji elektronicznej.  

Głos zabrała Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku 
Pom. – Róża Kursa, która omówiła sprawozdanie z oceny zasobów pomocy społecznej 
za rok 2020. 

 
  Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
materiału? 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała ile na dzień dzisiejszy jest mieszkań dla 

rodzin potrzebujących, mieszkań chronionych? 
 
Głos zabrała Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku 

Pom. – Róża Kursa, która powiedziała, że nie ma zrobionej statystyki, ponieważ nie 
było zgłoszeń, ustawa nakłada na nas obowiązek utworzenia mieszkań chronionych. Do 
tej pory nie było potrzeby tworzenia takich mieszkań. Na dzień dzisiejszy jest potrzeba 
utworzenia co najmniej dwóch mieszkań chronionych. Można również utworzyć 
ośrodek mieszkalno- opiekuńczy, jest możliwość o ubieganie się o środki na utworzenie 
tego ośrodka. 
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Głos zabrała Radna G. Buczek, która spytała, czy mieszkania opiekuńcze są tylko 
dla wyszczególnionej grupy osób? Trzeba posiadać znaczy lub umiarkowany stopień 
niepełnosprawności, więc dla grupa zawęża się tylko dla tych osób. 

 
Głos zabrała Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku 

Pom. – Róża Kursa, która powiedziała, że tak.  
 
 

 

Punkt 11 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie  
z porządkiem obrad Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest 
sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej w Darskowie.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali materiał  
w wersji elektronicznej, który został przygotowany przez Kierownika Działu 
Gospodarczego DPS w Darskowie.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
materiału? 

 
Głos zabrała Radna G. Buczek, która spytała w jaki sposób są zorganizowane 

odwiedziny w Domu Pomocy Społecznej oraz o liczbę zgonów w miesiącu maju, bo 
statystyki są do kwietnia 2021. Jeśli były zalecenia lekarzy, czy lekarza psychiatry, czy 
innego specjalisty, czy któreś z tych zaleceń było niewykonane? 

 
Głos zabrał Wicestarosta M. Nagórski, który powiedział, że zostanie 

przygotowana odpowiedź na zgłoszone pytania i zostanie przekazana na piśmie.  
 
Głos zabrała Radna G. Buczek, która powiedziała, że weszła w Dom dla 

Psychicznie Chorych w Nowogardzie i w roku 2020 zmarły 22 osoby, w poprzednich 
latach umieralność była 6,8,9- jest to wysoka statystyka, bo u nas było 8 osób. Dziękuję 
bardzo.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

materiału? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
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  Treść przedstawionego materiału stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 

Punkt 12 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie  
z porządkiem obrad Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest 
sprawozdanie z realizacji „Rocznego programu współpracy Powiatu Drawskiego  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego” za rok 2020. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali materiał  
w wersji elektronicznej.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
materiału? 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że w roku 2020 prze COVID-

19 nie było konkursów i naborów. Zarząd Powiatu zdecydował, że może uruchomić 
środki pozakonkursowo, ale to była kwota 20% przyznanych środków w budżecie na 
ubiegły rok, co stanowiło 44 tys. zł. Jest przygotowany projekt, generator wniosku, co 
będzie bardzo pomocne dla organizacji i stowarzyszeń. 

 
 

  Treść przedstawionego materiału stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
 Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że żadna organizacja 
pozarządowa, która oczekiwała wsparcia nie pozostała bez udzielenia takiego wsparcia, 
pomimo wydatku 20 % kwoty, ale oprócz tego było jeszcze wsparcie rządowe. 
Planujemy co roku zwiększać środki dla organizacji, jeżeli będzie taka potrzeba. 
 

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że jeżeli będzie taka potrzeba 
kwota dla organizacji pozarządowych będzie co roku wzrastała o 10 %.  

 

Punkt 13 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie  
z porządkiem obrad Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest 
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ocena przygotowania do sezonu turystycznego pod względem bezpieczeństwa 
publicznego. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali materiał  

w wersji elektronicznej.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
materiału? 

 
Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że w materiale na druku nr 1839 

jest informacja z dnia 6 maja 2021 r. mówiąca o tym, że nie są znane miejsca 
wykorzystywane do kąpieli. Dziś mamy 28 maja , czy ta informacja dotarła? 

 
Starosta S. Cybula powiedział, że te dane są niezmienione i są aktualne.  
 
Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że jeżeli chodzi o miejsca 

wykorzystywane okazjonalnie do kąpielisk, to zgłasza się na 30 dni przed i to jest na 30 
dni, na ile to miejsce może być wyznaczone, dlatego parę miejsc może się pojawić.  

 
Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który w nawiązani do druku nr 1837- mamy 

tu zapis dotyczący przygotowania dróg publicznych do wzmożonego ruchu-  malowanie 
pasów, natomiast jeżdżąc po drogach krajowych tych pasów w niektórych miejscach  
w ogóle nie ma. Warto byłoby wystąpić z pismem, wnioskiem kiedy to będzie zrobione, 
bo w Drawsku Pom. przy placu Leopolda Kuczerawego te pasy są niewidoczne.  

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że przyjmuje to jako wniosek 

 i wystąpi do dróg krajowych i wojewódzkich, by zajęto się sprawą.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

materiału? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
  

     Treść materiału stanowi załącznik nr 23, nr 24 i nr 25  do protokołu. 
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Punkt 14 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad nadawania tytułu Zasłużony dla 
Powiatu Drawskiego”.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej, uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez 
wszystkie Komisje Rady, a następnie odczytała treść uchwały.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad nadawania tytułu Zasłużony dla 
Powiatu Drawskiego”.  

 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr XXXV/233/2021 zmieniającą uchwałę w sprawie zasad nadawania 
tytułu Zasłużony dla Powiatu Drawskiego”.  

  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały o zmianie uchwały Nr XXVIII/193/2020 Rady Powiatu Drawskiego z dnia  
27 listopada 2020 r. w sprawie wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 
parkowanie na parkingu strzeżonym na 2021 rok. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej i odczytała treść uchwały. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały o zmianie uchwały Nr XXVIII/193/2020 Rady Powiatu Drawskiego z dnia  
27 listopada 2020 r. w sprawie wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 
parkowanie na parkingu strzeżonym na 2021 rok. 

 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr XXXV/234/2021 o zmianie uchwały Nr XXVIII/193/2020 Rady 
Powiatu Drawskiego z dnia 27 listopada 2020 r. w sprawie wysokości opłat za usunięcie 
pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu strzeżonym na 2021 rok. 

 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2021. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej i poprosił o komentarz do uchwały Panią Skarbnik. 

Głos zabrała Pani Joanna Andrykowska- Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że 
dokonuje się zmian w planie dochodów budżetowych w wyniku: 
a) zwiększenia dochodów z tytułu środków otrzymanych  od Wojewody 
Zachodniopomorskiego w  kwocie 1.900.240,50 zł na dofinansowanie organizacji 
przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej; 
b) zwiększenia dochodów z Nadleśnictwa Świerczyna i Nadleśnictwa Kalisz Pomorski  
w kwocie 250.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację wspólnego zadania 
modernizację drogi powiatowej Nr 1983Z wraz z kanalizacją deszczową  
w miejscowości Stara Korytnica oraz na modernizację drogi Osiek Drawski -Będlino; 
c) zwiększenia dochodów budżetowych  z otrzymanych przez jednostki oświatowe 
darowizn i realizacji prowadzonych projektów na kwotę 167.746,12 zł; 
d) zmiany paragrafu dochodów dot. projektu "Regionalne Pogotowie Kryzysowe" 
zgodnie ze wskazaniem przez dotującego, na kwotę 351.800,00 zł. 
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Dokonuje się zmian w planie wydatków budżetowych w wyniku: 
a) otrzymanych dochodów zgodnie z ich przeznaczeniem; 
b) zmian w wydatkach na wniosek kierowników jednostek i naczelników wydziałów 
oraz otrzymanych środków: 
 Wydział Edukacji - zabezpieczenie planu wydatków w Poradni Pedagogiczno-
Psychologicznej  
w  Drawsku Pomorskim na  doskonalenie zawodowe nauczycieli  o  kwotę 5.760 zł oraz 
przeniesienie planu wydatków do innych jednostek oświatowych na pilne zadania; 

 Wydział Inwestycji - zabezpieczenie planu wydatków oraz przeniesienia między 
zadaniami inwestycyjnymi na ogólną kwotę 988.000,00 zł, wynikające  
z nieprzewidzianych, pilnych robót inwestycyjnych  zgodnie z załącznikiem Nr 3; 

 Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy w Czaplinku - zwiększenie planu 
wydatków w związku z realizacją projektu "Międzynarodowa współpraca się opłaca"- 
grant "Dobry wybór dobra praca" na kwotę 809,10 zł oraz zwiększenie planu wydatków, 
w związku z otrzymanymi środkami od  Fundacji Banku Ochrony Środowiska, na zakup 
sadzonek czereśni na kwotę 200,00 zł;   

 Powiatowe Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Drawsku 
Pomorskim- zwiększenie planu wydatków na realizacje projektu "Międzynarodowa 
współpraca się opłaca" grant "Dobry wybór -dobra praca" na kwotę 874,20 zł oraz na 
zakup kotła warzelnego oraz akcesoriów kuchennych na łączną  kwotę 42.400,00 zł;  

 Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku Pomorskim - zwiększenie 
wydatków na realizację projektu "Aktywny Samorząd" w związku z otrzymanymi 
dochodami w kwocie 156.407,22 zł;   

 Powiatowy Dzienny Dom Samopomocy ORK w Drawsku Pomorskim - zakup 
monitorów i głośników do komputerów w związku z otrzymaną darowizną  
z Nadleśnictwa w Złocieńcu w kwocie 1.700,00 zł; 

 Powiatowy Urząd Pracy w Drawsku Pomorskim - zwiększenie wydatków 
związanych z remontem pomieszczeń biurowych PUP o kwotę 2.151,00 zł; 

 Zespół Placówek Edukacyjno-Terapeutycznych w Bobrowie - zmiany w planie 
wydatków związanych z realizacją projektu "ABC Przedszkolaka" oraz "Rehabilitacja 
25+" na łączną kwotę  221.909,01zł; 

 Zespół Szkół w Czaplinku - zwiększenie wydatków budżetowych w związku 
 z realizacją projektu "Międzynarodowa współpraca się opłaca"- grant "Dobry wybór - 
dobra praca" na kwotę 1.034,52 zł; 



22 
 

 Zespół Szkół w Drawsku Pomorskim - zmiany w planie wydatków dotyczą 
projektu "Międzynarodowa współpraca się opłaca:- grant "Dobry wybór dobra praca", 
na kwotę  1.420,67 zł; 

 Zespół Szkół w Kaliszu Pomorskim - zwiększenie wydatków związane  
z projektem "Międzynarodowa współpraca się opłaca"- grant "Dobry wybór - dobra 
praca" o kwotę 1.440,82 zł; 

 Zespół Szkół w Złocieńcu - zwiększenie wydatków związanych z projektem 
"Międzynarodowa współpraca się opłaca"- grant "Dobry wybór - dobra praca" o kwotę 
1.708,36 zł; 

 Zarząd Dróg Powiatowych - przeniesienie planu wydatków na inne zadania 
inwestycyjne, w związku z nieprzyznaniem środków na kwotę 417.000,00 zł zgodnie  
z załącznikiem Nr 3. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała treść uchwały i spytała czy ktoś  
z Radnych ma pytania do uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2021 . 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr XXXV/235/2021 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego 
na rok 2021. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2021-2036. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
uchwały w wersji elektronicznej i odczytała treść uchwały. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała treść uchwały i spytała czy ktoś  
z Radnych ma pytania do uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2021-2036.  

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  1 głosach „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr XXXV/236/2021 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2021-2036. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Punkt 15 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest odpowiedzi na interpelacje 
 i zapytania. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że w związku z tym, że  nie było 

zgłoszonych interpelacji, wniosków i zapytań, przystępujemy do kolejnego punktu 
porządku obrad.  

 
Punkt 16 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych o zmianie terminu sesji 

czerwcowej, sesja zostanie przesunięta z 18 czerwca na 24 czerwca 2021 r. (czwartek). 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych o nowym wydaniu Biuletynu 
Informacyjnego Powiatu Drawskiego, jest on do odebrania w Wydziale Biuro Rady. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła, żeby Radni rozpowszechnili wydanie tego 
Biuletynu, następnie złożyła najlepsze życzenia wszystkim z okazji dla samorządowca.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych o nowym wydaniu 

albumu Leszka Paradowskiego „Szepty Drawy” , który pięknie ujmuje chwile przyrody 
Powiatu Drawskiego. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos?  
 
Głos zabrała Radna B. Głowacka, która poinformowała o zbiórce makulatury 

przy Kościele pw. Wniebowzięcia Marii Panny w Złocieńcu, jest wystawiony kontener, 
gdzie można wrzucać makulaturę, środki zebrane będą przeznaczone na elewację 
kościoła. Radna B. Głowacka w związku z tym, że w Złocieńcu gorącym tematem są 
warianty obwodnicy Złocieńca w imieniu mieszkańców do Zarządu skierowała swoje 
zapytanie jakie jest stanowisko Zarządu w sprawie proponowanych wariantów 
obwodnicy Złocieńca.  

 
 Starosta S. Cybula poprosił o zabranie głosu Etatowego Członka Zarządu  
W. Włodarczyka. 
 
 Głos zabrał W. Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który powiedział, że 
Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad przedstawiła cztery warianty, z czego 
wariant nr 1, nr 2 i nr 3 są od strony południowej miasta, czyli są od kierunku  na 
Mirosławiec, Wierzchowo, docelowo Kalisz Pom, do drogi nr 10. Właściwie te trzy 
warianty są skomunikowane i tworzą krzyżówki dojazdowe do ul. Piaskowej, później 
przecinają ul. Mirosławiecką, następnie ul. Żeromskiego, to jest kierunek na jezioro 
Lubie, czyli Lubieszewo i wchodzą gdzieś w obrębie Rzęśnicy, patrząc od Drawska, 
wyjazd za miastem, za wjazdem do dzielnicy Budowo i wyjeżdża na kierunek 
Czaplinka, czyli za wjazdem, ulicą powiatową do dzielnicy Budowo, czyli jednostki 
wojskowej. To były trzy warianty południowe. Wariant nr 4 jest wariantem typowo 
północnym, czyli od kierunku Drawska na wysokości Rzęśnicy poprzez kierunek dalszy 
i wlot w obejściu za stadionem – ul. Połczyńska i wylot na Czaplinek do 20-tki. 
 
 Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała czyje były trzy propozycje południowe?   
 

Głos zabrał W. Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który powiedział, że 
wszystkie propozycje opracowane były przez projektantów, którzy opracowują 
dokumentację w wygranym przetargu na opracowanie kompletu dokumentów, zlecone 
przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad w Szczecinie. My otrzymaliśmy 
pisma, jedno z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Szczecinie i drugie 
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od projektantów bezpośrednio projektujących. Nasza ocena i umotywowanie każdego 
wariantu jest dość obszerna, jeśli chodzi o opinię Zarządu, które jest umotywowane na 
4 stronach, różne „za” i „przeciw”, ale generalnie można wnioskować, że w końcowej 
ocenie opiniujemy wariant południowy, ale południowy nie ten, który jest pierwszy, 
drugi, czy trzeci, tylko wariant, który proponowałby dalsze odsunięcie od osiedli 
mieszkaniowych jednorodzinnych (osiedle Pomorskie, Chrobrego i Żeromskiego). 
Wariant północny opiniujemy negatywnie, trzeba pamiętać, że to nie jest autostrada, to 
jest dwupasmówka w każdym pasie. Są w tych wariantach odległości, które zbliżają się 
do osiedla Pomorskiego. Nasza opinia jest taka, żeby zostały odsunięte w odległości co 
najmniej 500 m od każdego z osiedli, które są tam w pobliżu, co stworzy barierę 
ochronna dla tych osiedli w postaci istniejącego zalesienia, czyli istniejących lasów. 
Argument następny dlaczego akurat południowy – jeżeli powstałby wariant północny, 
wszystkie samochody, które by wjeżdżały biorąc pod uwagę samochody ciężarowe  
i osobowe, które będą chciały zjechać na południe, na Kalisz Pom., na 10-tkę wszystkie 
będą musiały dalej jechać przez miasto, przez 20-tkę , jeżeli będą chciały zjechać do 
strefy przemysłowej, która została ostatnio zaktualizowana,, wszystkie będą musiały 
nadal na ul. Piaskową i na teren przemysłowy wjeżdżać prze 20-tkę, zarówno z kierunku 
Czaplinka, jak i z kierunku Drawska. Trzeba zauważyć jeszcze jedną rzecz, że teren 
południowy miasta i przebieg planowany nie jest w Parku Krajobrazowym,  który jest 
w terenie północnym, jest poza, w obrębie północnym przebiega przez Drawski Park 
Krajobrazowy, przez Naturę 2000, przebiega przez dwa przejścia przez rzekę Drawę , 
chociaż w układzie południowym będą dwa wiadukty, które będą musiały być 
wybudowane, bo przekroczenie jest w dwóch miejscach przez tor kolejowy. To są 
argumenty Zarządu, które zaopiniowaliśmy jako argument południowy, nie wybierając 
konkretnie żadnego z wariantów nr 1, nr 2, czy nr 3, ale ukierunkowany na teren 
południowy miasta. Opinia była skierowana do Zarządu Dróg Powiatowych, gdzie 
Zarząd Dróg Powiatowych opiniował również większość spraw technicznych 
dotyczących możliwości skrzyżowania z ul. Piaskowa od południowej strony, żeby 
dojazd był na przedsiębiorstw mieszczących się na ul. Piaskowej. Przy ul. Piaskowej 
zlokalizowana jest biogazownia, do, której w ciągu roku wozi się do 100 tys. tom 
rocznie, aby dostarczyć produkt do przerobu biogazowego. Teraz budowany jest 
ogromny magazyn dla Brico Marche przy ul. Piaskowej, funkcjonuje stacja paliw, jest 
tam strefa przemysłowa, na ul. Piaskowej znajduje się jeden budynek mieszkalny, który 
jest w układzie całej zabudowy wzdłuż ulicy Piaskowej. Jest tam strefa przemysłowa, 
która w planie zawsze była taka strefą, obejmująca grunty gminne, jak również KOWR- 
u, które są w dzierżawie. Tam jest bardzo wiele terenów, gdzie wchodzimy w elementy 
turystyczne i również natury Parku Krajobrazowego, stąd tez opinia była nasza taka,  
a nie inna.  
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Głos zabrał Radny R. Kurzątkowski, który poinformował Radnych, że 
podejmujemy drugie skuteczne działanie związane z organizacją XVI targów Mój 
Ogród  przy udziale Powiatu, Zespołu Szkół, Gminy Drawsko, Zakładu Usług 
Komunalnych, Ośrodka Kultury. Ten termin 11 czerwca jest nowym terminem.  

 
Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który powiedział, że chciałby wrócić do 

tematu obwodnic. Nie znam opinii, która została wysłana w tym temacie, natomiast 
uważam, że generalną zasadą budowy obwodnic jest raczej skomunikowanie terenów 
przemysłowych po to, by samochody ciężarowe, które robią najwięcej hałasu i szkody 
dla mieszkańców, żeby omijały. Bo ja rozumiem, że przez tereny przemysłowe 
obwodnica nie będzie szła?  

 
Głos zabrał W. Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który powiedział, że  

w wariancie czwartym samochody dalej wjeżdżałyby 20-tką obecnie istniejącą.  
 
Głos zabrał Radny M. Tobiszewski, który spytał, czy wariant czwarty biegnie 

przy strefie przemysłowej? 
 
Głos zabrał W. Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który powiedział, że 

wariant czwarty jest wariantem północnym, który jest preferowany przez miasto 
obecnie.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że mądrość mieszkańców wybierze 

najlepiej. Dajmy szansę wykazać się mieszkańcom. Każdy powinien sobie zdawać 
sprawę, że wariant północny, który przechodzi przez tereny turystyczne, tereny 
bagienne, tereny cenne przyrodniczo, nie dość, że zostaną zniszczone, to jeszcze nie 
skomunikują terenów przemysłowych i nadal będą jeździły samochody.  

 
Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że głos mieszkańców jest 

jednym z etapów, jeżeli chodzi o wybór tego wariantu, bardzo ważnym etapem 
 i ogłoszony przez biuro projektowe konsultacje w gminie Złocieniec są tego dowodem, 
natomiast po wyborze, ale opinie innych jednostek, bo Powiat to są poszczególne gminy, 
są bardzo istotne i opinie każdego z nas będą brane pod uwagę już po wyborze jednego 
z wariantów, ewentualnie wariantu, który będzie modyfikowany i on będzie jeszcze 
oceniany pod pięcioma względami: środowiskowym, przyrodniczym, technicznym, 
technologicznym , społecznym i te wszystkie oceny wraz z opinią środowiskową będą 
miały wpływ jak ta obwodnica będzie miała wpływ jak ta obwodnica będzie wyglądała, 
natomiast tutaj bardzo ważny głos mieszkańców jest jak ona powinna przebiegać.  
O obwodnicy marzyliśmy wiele lat i ona miała obwodzić miasto, czyli nie przez miasto 
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czynić wiele szkód, tylko spełniać rolę obwodnicy, tu bardzo dziękuję za stanowisko 
Zarządu, które przekaże mieszkańcom.  

 
Głos zabrał W. Włodarczyk- Etatowy Członek Zarządu, który powiedział, że 

wyjaśni dlaczego zapytanie przyszło do Starostwa, Zarządu, czy Zarządu Dróg 
Powiatowych – każdy wariant przecina nasze drogi, w związku z tym jest to dość istotna 
opinia, która jest powiązana z ul. Piaskową, Mirosławiecką, Żeromskiego, połczyńską, 
czy na Darskowo. Powinna być ona uzgadniana w układzie naszym, zgadzam się, że 
największym problemem, czy oceną w uzyskaniu pozwolenia na budowę będzie wg 
mnie, bo od tego się zaczyna i to jest przygotowanie pod pierwsze prace, które będą 
musiały nastąpić przez biuro projektowe, to jest sprawa wydania decyzji 
środowiskowej. Powiedziałem na początku, że wersja północna biegnie przez park  
i wszystkie ostoje i mówiłem również, że teren południowy nie jest objęty Parkiem 
Krajobrazowym i cenniejszą częścią środowiska jest jednak teren północny. Opinia 
będzie wymagana przez różne środowiska i ten wariant, który zaproponowaliśmy, 
połączenie jakby trzech wariantów, żaden wariant nie jest idealnym wariantem, który 
zabezpieczałby rzeczy środowiskowe i mieszkańców również. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos?  
 
Nikt z Radnych głosu nie zabierał.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Panią Izabelę Krężołek- Naczelnika 

Wydziału Edukacji o przedstawienie prezentacji nt. „Rekrutacja w systemie 
elektronicznym”. 

 
Głos zabrała Pani I. Krężołek, która przedstawiła Radnym prezentację 

multimedialną.  
 
Treść przedstawionej prezentacji stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  
 
 Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który spytał kto ustawia poziom punktów jeżeli 
chodzi o przyjęcia do poszczególnych klas?  
    

Głos zabrała Pani I. Krężołek, która powiedziała,, że szkoła ustala poziom 
punktów. Ustala które przedmioty sa punktowane i jaki jest poziom. W praktyce 
wygląda to tak, ze nie ma ustalonych dolnych pułapów, bo rozporządzenie mówi ile 
może maksymalnie otrzymać punktów w procesie rekrutacji z wyjątkiem 
dwujęzycznych i próby fizycznej, natomiast system oblicza ile punktów dany uczeń do 
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danego oddziału otrzyma, jeżeli będzie kandydował w zależności od punktowanych 
przedmiotów, nie mas określonego dolnego pułapu.  

 
 

Punkt 17 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 12:48 zamknęła XXXV sesję Rady Powiatu Drawskiego 
 i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 
 

 
    
 
    Protokołowała                 Przewodnicząca Rady 
 
Joanna Rudziewicz                                 Urszula Ptak 
 
 
Sporządziła: Joanna Rudziewicz 

 
 


